
neeligibilă este în cuantum de 506.483,80 
lei, TVA inclus. Sumele suplimentare 
reprezentând cheltuielile neeligibile ce 
pot apărea pe durata implementării 
proiectului aşa cum vor rezulta din 
documentaţiile tehnico – economice şi / 
saudin contractul de lucrări pentru 
implementarea proiectului în condiţii 
optime se vor asigura din bugetul local.
Primăria Independenţa se obligă, de 
asemenea, să asigure spaţii adecvate 
pentru amplasarea unui număr de 2 staţii 
de încărcare pentru vehicule electrice 
care va presupune şi posibilităţi de 
staţionare a vehiculelor pe perioada 
încărcării precum şi toate activităţile şi 
costurile necesare pentru punerea în 
funcţiune a staţiilor. Contravaloarea celor 
2 staţii de încărcare pentru vehiculele 
electrice, ce vor fi achiziţionate 
centralizat de către MDLPA este de 
292.900,65 lei, inclusiv TVA. (valoare 
eligibilă).

"Reabilitare moderată a Şcolii George Şcoala Gimnazială George Vâlsan 
Vâlsan din comuna Independenţa din Independenţa va fi reabilitată După 
judeţul Călăraşi" având o valoare cu TVA 

energetic cu fonduri europene. 2.195.114,63 lei (peste 20 miliarde lei implementarea 
vechi). Fonduri Europene. Acest proiect La începutul lunii noiembrie 2022, şi a acestui de reabilitare presupune: înlocuirea Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice 
tuturor geamurilor termopan cu altele proiect, am deplina şi Administraţiei a aprobat cererea de 
de ultimă generaţie; anveloparea 

finanţare a proiectului „Reabilitare termică a clădirii şcolii şi o nouă convingere că şcoala 
moderată a Şcolii Gimnaziale George tencuială decorativă; înlocuirea celor 2 
Vâlsan din comuna Independenţa, judeţul George Vâlsan din centrale termice învechite cu una de 
Călăraşi”, în cadrul PNRR, Componenta 10 capacitate mare; schimbarea tuturor comuna Independenţa – Fondul Local, Prioritatea de investiţii I.3 surselor de iluminat din şcoala cu unele 
– Reabilitarea moderată a clădirilor pe tehnologie LED; înfiinţarea a 2 staţii va fi una de nivel 
publice pentru a îmbunătăţi furnizarea de de încărcare electrică”, a afirmat european.”servicii publice de către unităţile primarul Gabriel Rădulescu.
administrativ – teritoriale. Gabriel Rădulescu, Valoarea eligibilă a proiectului este de 
„Ne-a fost aprobat la finanţare proiectul: 2.195.144,63 lei, TVA inclus.  Valoarea primar comuna Independenţa
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Liderul CJ Călăraşi, Vasile Iliuţă a declarat proiectelor pe fonduri europene şi - Cote defalcate din impozitul pe venit 
guvernamentale pe care să le (15%) – 40.722.000 leică pentru anul 2023 bugetul pentru 
cofinanţăm, ne mai trebuie încă 23 de „Funcţionare” este mai mic cu 10 

- Sume din cotele defalcate din impozitul milioane de lei. Avem un deficit de 4,5 milioane de lei faţă de necesarul de 
pe venit pentru echilibrarea bugetelor milioane euro. Încercăm să vedem cum finanţare, adăugând că pentru 
locale – 5.701.000 leisemnăm contractele de finanţare. Să ne cofinanţarea proiectelor europene (n.r. 

ducem către împrumuturi rapid ca să PNRR) dar şi guvernamentale (n.r. PNI - Sume defalcate din TVA pentru 
putem susţine proiectele pe care CJ Anghel Saligny) pe care Consiliul finanţarea cheltuielilor descentralizate – 
Călăraşi şi subordonatele sale le are.”, a Judeţean intenţionează să le 45.539.000 lei
precizat Iliuţă.implementeze ar mai fi nevoie de suma 

- Sume defalcate din TVA pentru de 23 de milioane de lei. Iliuţă a Pentru acest an, veniturile totale ale echilibrarea bugetelor locale – prefigurat şi o soluţie în acest sens şi Judeţului, potrivit  prevederilor 58.267.000 lei
anume asigurarea sumelor necesare din Proiectului bugetului propriu al Judeţului 
împrumuturi. Călăraşi pe anul 2023 şi estimările - Subvenţii de la alte bugete locale 

pentru anii 2024-2026, cu anexele pentru asistenţă socială – 125.000 lei
„În urma analizării bugetului Judeţului acestuia, sunt estimate la 153.854.000 
Călăraşi, avem pentru acest an un buget - Cheltuielile privind secţiunea de lei din care:
mai mic cu 10 milioane de lei pentru funcţionare sunt estimate la 
„funcţionare” şi în totalitatea - Venituri proprii – 3.500.000 lei 153.854.000 lei.

Într-un mesaj postat pe pagina personală de Facebook, 
senatorul Nicuşor Cionoiu susţine că Partidul Social 
Democrat susţine în continuare taxarea marilor averi, aşa 
cum există în marea majoritate a ţărilor europene! „În 
ultima perioadă oamenii cu venituri reduse s-au aflat în 
pericolul de a-şi pierde locul de muncă şi încă rezistă cu 
greu în faţa acestui val de scumpiri, în timp ce 
deţinătorii marilor averi nu resimt aproape deloc aceste 
schimbări. PSD nu poate fi de acord cu asta!”, a mai 
adăugat parlamentarul călărăşean.
Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, susţine că este nevoie 
de o taxă de solidaritate pentru averile acumulate pe 
fondul crizelor din ultimii doi ani, prin profituri "cu 
adevărat nesimţite".
"Taxarea bogăţiei şi a companiilor cu profituri-record în 
urma pandemiei şi a războiului din Ucraina este o 
preocupare a tuturor liderilor lumii, dezbătută în aceste 
zile la Forumul Mondial de la Davos. Asta arată că PSD a 
acţionat corect când a impus în Coaliţie taxa de 
solidaritate în energie şi că este cât se poate de legitimă 
dezbaterea despre impozitarea marilor averi şi a 
profiturilor exagerate.  Cred cu tărie că în România este 
nevoie de o taxă de solidaritate pentru tot ceea ce 
înseamnă averi acumulate pe fondul crizelor din ultimii 
doi ani, prin profituri cu adevărat nesimţite. Astfel, 
statul va aduna resursele necesare pentru a ajuta atât 
milioanele de români care se confruntă cu criza costului 
vieţii, cât şi companiile româneşti, în special IMM-
urile.”, se arată într-un mesaj postat pe Facebook de 
liderul PSD, Marcel Ciolacu care a mai adăugat că 
intenţionează să propună mediului de afaceri un dialog 
pe această temă care să genereze solidaritate socială şi 
mai multă justeţe economică. „Voi propune mediului de 
afaceri din România să discutăm cu francheţe despre 
acest subiect în următoarele luni pentru a ajunge la o 
soluţie fezabilă, care să producă atât mai multă 
solidaritate socială, cât şi mai multă justeţe 
economică!", a conchis preşedintele PSD, Marcel Ciolacu.

În anul 2022, unul plin de provocări la nivel naţional şi 
regional, coaliţia de guvernare PSD-PNL-UDMR-
minorităţi a demonstrat că este o construcţie care poate 
trece peste dispute politice, atunci când interesul 
general o cere.
Am reuşit de mai multe ori să ţinem în frâu conflictele 
sau să le menţinem în limite normale, democratice. Am 
implementat, de fiecare dată, politici adoptate prin 
consens. Această coaliţie are toate şansele să intre în 
istorie ca o formulă politică care a trecut România printr-
una dintre cele mai grele perioade de după revoluţia din 
1989.
Revenind la prezent, discuţiile despre menţinerea sau 
rediscutarea conducerii ministerelor în cadrul rotaţiei la 
guvernare trebuie să aibă loc dintr-un motiv foarte 
simplu: vrem să guvernăm eficient. Există un principiu în 
acest sens şi în sport: nu schimbi jucătorii care 
performează.Nu avem nevoie de episoade de haos 
politic, cum au existat până la intrarea PSD la guvernare. 
Din orice schimb de ministere trebuie să rezulte o 
formulă care să asigure în continuare buna guvernare. 
Dacă vom considera că este bine ca PSD şi PNL să 
păstreze anumite ministere, atunci vom decide 
consensual, ca parteneri în coaliţie. Nimeni nu trebuie să 
refuze eficienţa guvernamentală pentru interese 
personale sau politice.Singurul punct din protocol care 
nu poate fi negociat este alternanţa funcţiei de premier, 
de la Nicolae Ciucă la preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, 
care va avea loc în luna mai.Deşi au fost perioade 
complicate şi mulţi care prevesteau ruperea coaliţiei, am 
dovedit că suntem responsabili.
Trebuie să continuăm urmărind buna guvernare, chiar 
dacă nu toţi vedem lucrurile la fel. Însă, mereu ne punem 
la masa negocierilor şi nu ne ridicăm până nu avem un 
consens în privinţa soluţiilor pentru români.

Paul Stănescu,
Secretarul general al PSD

Comuna Grădiştea va beneficia de infrastructură TIC 
care va conduce la crearea unei comune inteligente, 
un concept de dezvoltare locală care integrează 
tehnologii şi sisteme pentru a administra în mod 
eficient şi securizat resursele localităţii în vederea 
dezvoltării comunităţii şi protejării mediului. O 
comună inteligentă presupune existenţa unui sistem 
informatic integrat care cuprinde o multitudine de 
echipamente inteligente.

După ce pe 2 noiembrie, Ministerul Dezvoltării a 
aprobat finanţarea proiectului “Dezvoltare 
infrastructură TIC (sisteme inteligente de 
management) în comuna Grădiştea, judeţul Călăraşi” 
care se va realiza prin PNRR, Componenta 10 – Fond 
Local, astăzi ministrul Cseke Attila a semnat contractul 
de finanţare, valoarea acestuia fiind de 2.195.407,53 
lei, cu TVA. Investiţia permite achiziţionarea de 
sisteme TIC (Tehnologia Informaţiilor şi 
Comunicaţiilor) ce contribuie la îmbunătăţirea 
mobilităţii locale, respectiv a managementului 
urban/local.
Tehnologiile informaţiei şi comunicaţiilor (TIC) pot 
îmbunătăţi calitatea vieţii cetăţenilor europeni prin 
furnizarea de servicii mai bune şi mai ieftine în 
domeniul sănătăţii, educaţiei şi în gestionarea 
resurselor.

Liderul PSD Călăraşi, Vasile Iliuţă a susţinut joi în cadrul unei nemulţumit faţă de suma pe care a primit-o. În asociere cu 
conferinnţe de presă că în urma discuţiilor avute cu omologul CJ Călăraşi discutăm de continuarea proiectului Promenada. 
său de la PNL Călăraşi, Ciprian Pandea, s-a agreat ideea Acolo sunt 5 milioane de euro neeligibili. Iar CJ trebuie să 
repartizării sumelor din fondul constituit la dispoziţia intervină, să găsească soluţii ca să cofinanţeze acel proiect 
Consiliului Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din impozitul de 6 milioane de euro, bani pe care nu vrem să-i pierdem. 
pe venit estimat a fi încasat la nivelul Judeţului Călăraşi, pe Situaţia e destul de dificilă din punct de vedere financiar. 
unităţi administrativ–teritoriale, pe anul 2023 în proporţie de Primăria municipiului Călăraşi trebuie să fie sprijinită. Să 
60% pentru primăriile conduse de social – democraţi, vedem dacă le mai permite împrumuturi şi n-au ajuns la 
respectiv 40% pentru UAT-urile administrate de aleşi liberali. gradul de îndatorare de 30%. Dacă nu, vom face un 

parteneriat cu CJ Călăraşi şi vom găsi nişte soluţii.”, a conchis 
„Au fost mai multe variante de lucru pe care le-am analizat Iliuţă.
cu domnul Ciprian Pandea (n.r. preşedinte PNL Călăraşi). 
Împreună am acceptat să împărţim sumele „60 cu 40”, adică Pe ordinea de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului 
60% din sumă pentru primarii PSD şi 40% pentru primarii Judeţean Călăraşi, desfăşurată vineri, 13 ianuarie, s-a aflat şi 
PNL. Asta a fost varianta de lucru care s-a aprobat până la Hotărârea privind repartizarea sumelor din fondul constituit la 
urmă.”, a precizat Iliuţă care a avansat ideea sprijinirii celor dispoziţia Consiliului Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din 
două municipii din judeţ după ce au reuşit să semneze multe impozitul pe venit estimat a fi încasat la nivelul Judeţului 
contracte de finanţare prin PNRR. „Nu toţi primarii au fost Călăraşi, pe unităţi administrativ–teritoriale, pe anul 2023 şi 
mulţumiţi. Toată lumea se aştepta la o împărţire egală. Am estimările pentru anii 2024-2026.
luat în calcul dezvoltarea celor două municipii, Călăraşi şi 

Sumele corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit, Olteniţa. Aici sunt foarte multe proiecte pe Valul Renovării şi 
inclusiv cele încasate și nerepartizate unităților administrativ-mi-e teamă că nu vor avea bani pentru cofinanţare. Cred că 
teritoriale anterior intrării în vigoare a prezentei legi, se pe viitor, CJ Călăraşi trebuie să abordeze cele două municipii 
repartizează în mod egal județelor, în limita sumei de 38.176 separat, într-un context în care foarte mulţi bani vor intra în 
mii lei, reprezentând fond la dispoziția consiliului județean. judeţul Călăraşi, prin cele două municipii. Cred că avem 
Prin hotărârea adoptată s-a aprobat repartizarea sumei de obligaţia să asigurăm cofinanţarea tuturor proiectelor pe 
36.110 mii lei, pe unităţi administrativ-teritoriale iar diferenţa PNRR. Suntem lângă cele două municipii.”, a continuat Iliuţă.
rămasă nerepartizată în valoare de 2.066 mii lei se va aproba 

În opinia sa, nu doar primarul Olteniţei, Costinel Milescu ar într-o şedinţă viitoare.
avea dreptul de a fi dezamăgit de modul în care s-au 

Municipiul reşedinţă de judeţ Călăraşi ar urma să încaseze repartizat sumele din fondul constituit la dispoziţia Consiliului 
suma de 2.100 mii lei iar celălalt municipiu al judeţului, Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din impozitul pe venit 
Olteniţa, 1.000 mii lei. Oraşului Lehliu Gară i-a fost repartizată estimat a fi încasat la nivelul Judeţului Călăraşi. Bunăoară, 
suma de 750 mii lei. Oraşul Fundulea figurează cu suma de Municipiul Călăraşi este implicat alături de CJ Călăraşi (care e 
620 mii lei iar oraşul Budeşti condusă de un primar PP-usl dar lider de proiect!) într-un proiect european privind construirea 
aflat în sfera de influenţă a PNL, va primi suma de 450 mii lei. Promenadei unde cheltuielile neeligibile ajung la 5 milioane 
Curcani, Dragoş Vodă, Gurbăneşti, Mânăstirea, Nana, Valea de euro!
Argovei, Vâlcelele sunt localităţile rurale care vor primi cei mai 

„Ştiu că dl. primar Milescu e nemulţumit. Şi Marius (n.r. mulţi bani, 1.150 mii lei. Urmează Borcea şi Modelu, fiecare 
Marius Dulce, primarul municipiului Călăraşi) este cu câte 800 mii lei.

n Independenţa

n Ştefan Vodă

Reuniţi într-o şedinţă extraordinară chiar la 
începutul anului, consilierii locali au 
adoptat Proiectul de hotărâre privind 
aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul de investiţii 
„Modernizare şi extindere sistem de 
canalizare în comuna Ştefan Vodă, judeţul 
Călăraşi”, aprobat pentru finanţare prin 
Programul naţional de investiţii „Anghel 
Saligny”.

Investiţia, estimată la peste 14,8 milioane lei, vizează 
realizarea unei staţii de epurare (în valoare de 
2.773.889,4 lei, TVA inclus) şi a 3 staţii de pompare şi 
repompare (în valoare de 566.413,84 lei, TVA inclus), 
extinderea reţelei de canalizare apă uzată pe o 
lungime de 10.372 m (în valoare de 7.267.967,28 lei, 
TVA inclus) precum şi realizarea a 670 de racorduri 
individuale (în valoare de 1.866.946,45 lei, TVA 
inclus).

De această investiţie vor beneficia direct nu mai puţin 
de 2270 de locuitori ai comunei.

Primăria Grădiştea speră să acceseze 
fonduri, în cadrul Programului privind 
creşterea eficienţei energetice a 
infrastructurii de iluminat public 
administrat de Administraţia Fondului de 
Mediu, pentru finanţarea proiectului 
“Lucrări de reabilitare şi modernizare 
sistem de iluminat public în comuna 
Grădiştea, judeţul Călăraşi – Etapa a II-a”.

Concret, este vorba de înlocuirea corpurilor de 
iluminat existente având un consum ridicat de 
energie electrică cu corpuri de iluminat cu surse 
LED şi achiziţionarea şi instalarea sistemului de 
telegestiune aferent acestui obiectiv de investiţii. 
Principalele avantaje care derivă din iniţierea unei 
asemenea investiţii se referă la optimizarea 
consumului de energie şi, implicit, în reducerea 
facturilor la utilităţi, precum şi în reducerea 
emisiilor de gaze cu efect de seră.

Valoarea totală a proiectului este de 1.034.191,33 
lei (TVA inclus) şi vizează achiziţionarea şi 
montarea a 250 de corpuri de iluminat LED 20-
30W cu eficienţă ridicată (în sumă de 423.100,78 
lei, TVA inclus), respectiv achiziţionarea şi 
instalarea sistemului de telegestiune (în cuantum 
de 490.875 lei, TVA inclus).

Valoarea totală eligibilă este 1.005.968,36 lei (TVA 
inclus). Valoarea contribuţiei proprii eligibile a 
proiectului este de 5.968,36 lei (TVA inclus). 
Cheltuielile neeligibile, estimate la 28.222,97 lei 
(TVA inclus) vor fi suportate de la bugetul local.

n Primăria Grădiştea

Primăria localităţii Grădiştea anunţă că, începând cu data de 1 
februarie 2023, va deschide noi puncte de încasare a taxelor şi 
impozitelor locale, în 3 şi cele 4 sate componente, după cum 
urmează:
- În Satul Cuneşti, miercurea, în localul Şcolii cu cls. I – IV, între 
orele 09.00 – 14.00
- În Satul Rasa, joia, în localul Şcolii cu cls. I – IV, între orele 09.00 – 
14.00
- În Satul Bogata, vinerea, în localul Grădiniţei, între orele 09.00 – 
12.00.

Vasile Iliuţă: Nu toţi primarii au fost 
mulţumiţi. Cred că pe viitor, CJ Călăraşi trebuie 

să abordeze cele două municipii separat

Vasile Iliuţă: 
Avem un 
buget mai 
mic cu 10 
milioane de 
lei la „Funcţionare”

Nicuşor Cionoiu: 
Susţinem în 

continuare taxarea 
marilor averi!
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eficientă

Fonduri din PNRR pentru reabilitarea 
energetică a Şcolii George Vâlsan
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sistemului de iluminat public, 

proiect finanţat de AFM



neeligibilă este în cuantum de 506.483,80 
lei, TVA inclus. Sumele suplimentare 
reprezentând cheltuielile neeligibile ce 
pot apărea pe durata implementării 
proiectului aşa cum vor rezulta din 
documentaţiile tehnico – economice şi / 
saudin contractul de lucrări pentru 
implementarea proiectului în condiţii 
optime se vor asigura din bugetul local.
Primăria Independenţa se obligă, de 
asemenea, să asigure spaţii adecvate 
pentru amplasarea unui număr de 2 staţii 
de încărcare pentru vehicule electrice 
care va presupune şi posibilităţi de 
staţionare a vehiculelor pe perioada 
încărcării precum şi toate activităţile şi 
costurile necesare pentru punerea în 
funcţiune a staţiilor. Contravaloarea celor 
2 staţii de încărcare pentru vehiculele 
electrice, ce vor fi achiziţionate 
centralizat de către MDLPA este de 
292.900,65 lei, inclusiv TVA. (valoare 
eligibilă).

"Reabilitare moderată a Şcolii George Şcoala Gimnazială George Vâlsan 
Vâlsan din comuna Independenţa din Independenţa va fi reabilitată După 
judeţul Călăraşi" având o valoare cu TVA 

energetic cu fonduri europene. 2.195.114,63 lei (peste 20 miliarde lei implementarea 
vechi). Fonduri Europene. Acest proiect La începutul lunii noiembrie 2022, şi a acestui de reabilitare presupune: înlocuirea Ministerul Dezvoltării, Lucrărilor Publice 
tuturor geamurilor termopan cu altele proiect, am deplina şi Administraţiei a aprobat cererea de 
de ultimă generaţie; anveloparea 

finanţare a proiectului „Reabilitare termică a clădirii şcolii şi o nouă convingere că şcoala 
moderată a Şcolii Gimnaziale George tencuială decorativă; înlocuirea celor 2 
Vâlsan din comuna Independenţa, judeţul George Vâlsan din centrale termice învechite cu una de 
Călăraşi”, în cadrul PNRR, Componenta 10 capacitate mare; schimbarea tuturor comuna Independenţa – Fondul Local, Prioritatea de investiţii I.3 surselor de iluminat din şcoala cu unele 
– Reabilitarea moderată a clădirilor pe tehnologie LED; înfiinţarea a 2 staţii va fi una de nivel 
publice pentru a îmbunătăţi furnizarea de de încărcare electrică”, a afirmat european.”servicii publice de către unităţile primarul Gabriel Rădulescu.
administrativ – teritoriale. Gabriel Rădulescu, Valoarea eligibilă a proiectului este de 
„Ne-a fost aprobat la finanţare proiectul: 2.195.144,63 lei, TVA inclus.  Valoarea primar comuna Independenţa
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Liderul CJ Călăraşi, Vasile Iliuţă a declarat proiectelor pe fonduri europene şi - Cote defalcate din impozitul pe venit 
guvernamentale pe care să le (15%) – 40.722.000 leică pentru anul 2023 bugetul pentru 
cofinanţăm, ne mai trebuie încă 23 de „Funcţionare” este mai mic cu 10 

- Sume din cotele defalcate din impozitul milioane de lei. Avem un deficit de 4,5 milioane de lei faţă de necesarul de 
pe venit pentru echilibrarea bugetelor milioane euro. Încercăm să vedem cum finanţare, adăugând că pentru 
locale – 5.701.000 leisemnăm contractele de finanţare. Să ne cofinanţarea proiectelor europene (n.r. 

ducem către împrumuturi rapid ca să PNRR) dar şi guvernamentale (n.r. PNI - Sume defalcate din TVA pentru 
putem susţine proiectele pe care CJ Anghel Saligny) pe care Consiliul finanţarea cheltuielilor descentralizate – 
Călăraşi şi subordonatele sale le are.”, a Judeţean intenţionează să le 45.539.000 lei
precizat Iliuţă.implementeze ar mai fi nevoie de suma 

- Sume defalcate din TVA pentru de 23 de milioane de lei. Iliuţă a Pentru acest an, veniturile totale ale echilibrarea bugetelor locale – prefigurat şi o soluţie în acest sens şi Judeţului, potrivit  prevederilor 58.267.000 lei
anume asigurarea sumelor necesare din Proiectului bugetului propriu al Judeţului 
împrumuturi. Călăraşi pe anul 2023 şi estimările - Subvenţii de la alte bugete locale 

pentru anii 2024-2026, cu anexele pentru asistenţă socială – 125.000 lei
„În urma analizării bugetului Judeţului acestuia, sunt estimate la 153.854.000 
Călăraşi, avem pentru acest an un buget - Cheltuielile privind secţiunea de lei din care:
mai mic cu 10 milioane de lei pentru funcţionare sunt estimate la 
„funcţionare” şi în totalitatea - Venituri proprii – 3.500.000 lei 153.854.000 lei.

Într-un mesaj postat pe pagina personală de Facebook, 
senatorul Nicuşor Cionoiu susţine că Partidul Social 
Democrat susţine în continuare taxarea marilor averi, aşa 
cum există în marea majoritate a ţărilor europene! „În 
ultima perioadă oamenii cu venituri reduse s-au aflat în 
pericolul de a-şi pierde locul de muncă şi încă rezistă cu 
greu în faţa acestui val de scumpiri, în timp ce 
deţinătorii marilor averi nu resimt aproape deloc aceste 
schimbări. PSD nu poate fi de acord cu asta!”, a mai 
adăugat parlamentarul călărăşean.
Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, susţine că este nevoie 
de o taxă de solidaritate pentru averile acumulate pe 
fondul crizelor din ultimii doi ani, prin profituri "cu 
adevărat nesimţite".
"Taxarea bogăţiei şi a companiilor cu profituri-record în 
urma pandemiei şi a războiului din Ucraina este o 
preocupare a tuturor liderilor lumii, dezbătută în aceste 
zile la Forumul Mondial de la Davos. Asta arată că PSD a 
acţionat corect când a impus în Coaliţie taxa de 
solidaritate în energie şi că este cât se poate de legitimă 
dezbaterea despre impozitarea marilor averi şi a 
profiturilor exagerate.  Cred cu tărie că în România este 
nevoie de o taxă de solidaritate pentru tot ceea ce 
înseamnă averi acumulate pe fondul crizelor din ultimii 
doi ani, prin profituri cu adevărat nesimţite. Astfel, 
statul va aduna resursele necesare pentru a ajuta atât 
milioanele de români care se confruntă cu criza costului 
vieţii, cât şi companiile româneşti, în special IMM-
urile.”, se arată într-un mesaj postat pe Facebook de 
liderul PSD, Marcel Ciolacu care a mai adăugat că 
intenţionează să propună mediului de afaceri un dialog 
pe această temă care să genereze solidaritate socială şi 
mai multă justeţe economică. „Voi propune mediului de 
afaceri din România să discutăm cu francheţe despre 
acest subiect în următoarele luni pentru a ajunge la o 
soluţie fezabilă, care să producă atât mai multă 
solidaritate socială, cât şi mai multă justeţe 
economică!", a conchis preşedintele PSD, Marcel Ciolacu.

În anul 2022, unul plin de provocări la nivel naţional şi 
regional, coaliţia de guvernare PSD-PNL-UDMR-
minorităţi a demonstrat că este o construcţie care poate 
trece peste dispute politice, atunci când interesul 
general o cere.
Am reuşit de mai multe ori să ţinem în frâu conflictele 
sau să le menţinem în limite normale, democratice. Am 
implementat, de fiecare dată, politici adoptate prin 
consens. Această coaliţie are toate şansele să intre în 
istorie ca o formulă politică care a trecut România printr-
una dintre cele mai grele perioade de după revoluţia din 
1989.
Revenind la prezent, discuţiile despre menţinerea sau 
rediscutarea conducerii ministerelor în cadrul rotaţiei la 
guvernare trebuie să aibă loc dintr-un motiv foarte 
simplu: vrem să guvernăm eficient. Există un principiu în 
acest sens şi în sport: nu schimbi jucătorii care 
performează.Nu avem nevoie de episoade de haos 
politic, cum au existat până la intrarea PSD la guvernare. 
Din orice schimb de ministere trebuie să rezulte o 
formulă care să asigure în continuare buna guvernare. 
Dacă vom considera că este bine ca PSD şi PNL să 
păstreze anumite ministere, atunci vom decide 
consensual, ca parteneri în coaliţie. Nimeni nu trebuie să 
refuze eficienţa guvernamentală pentru interese 
personale sau politice.Singurul punct din protocol care 
nu poate fi negociat este alternanţa funcţiei de premier, 
de la Nicolae Ciucă la preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, 
care va avea loc în luna mai.Deşi au fost perioade 
complicate şi mulţi care prevesteau ruperea coaliţiei, am 
dovedit că suntem responsabili.
Trebuie să continuăm urmărind buna guvernare, chiar 
dacă nu toţi vedem lucrurile la fel. Însă, mereu ne punem 
la masa negocierilor şi nu ne ridicăm până nu avem un 
consens în privinţa soluţiilor pentru români.

Paul Stănescu,
Secretarul general al PSD

Comuna Grădiştea va beneficia de infrastructură TIC 
care va conduce la crearea unei comune inteligente, 
un concept de dezvoltare locală care integrează 
tehnologii şi sisteme pentru a administra în mod 
eficient şi securizat resursele localităţii în vederea 
dezvoltării comunităţii şi protejării mediului. O 
comună inteligentă presupune existenţa unui sistem 
informatic integrat care cuprinde o multitudine de 
echipamente inteligente.

După ce pe 2 noiembrie, Ministerul Dezvoltării a 
aprobat finanţarea proiectului “Dezvoltare 
infrastructură TIC (sisteme inteligente de 
management) în comuna Grădiştea, judeţul Călăraşi” 
care se va realiza prin PNRR, Componenta 10 – Fond 
Local, astăzi ministrul Cseke Attila a semnat contractul 
de finanţare, valoarea acestuia fiind de 2.195.407,53 
lei, cu TVA. Investiţia permite achiziţionarea de 
sisteme TIC (Tehnologia Informaţiilor şi 
Comunicaţiilor) ce contribuie la îmbunătăţirea 
mobilităţii locale, respectiv a managementului 
urban/local.
Tehnologiile informaţiei şi comunicaţiilor (TIC) pot 
îmbunătăţi calitatea vieţii cetăţenilor europeni prin 
furnizarea de servicii mai bune şi mai ieftine în 
domeniul sănătăţii, educaţiei şi în gestionarea 
resurselor.

Liderul PSD Călăraşi, Vasile Iliuţă a susţinut joi în cadrul unei nemulţumit faţă de suma pe care a primit-o. În asociere cu 
conferinnţe de presă că în urma discuţiilor avute cu omologul CJ Călăraşi discutăm de continuarea proiectului Promenada. 
său de la PNL Călăraşi, Ciprian Pandea, s-a agreat ideea Acolo sunt 5 milioane de euro neeligibili. Iar CJ trebuie să 
repartizării sumelor din fondul constituit la dispoziţia intervină, să găsească soluţii ca să cofinanţeze acel proiect 
Consiliului Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din impozitul de 6 milioane de euro, bani pe care nu vrem să-i pierdem. 
pe venit estimat a fi încasat la nivelul Judeţului Călăraşi, pe Situaţia e destul de dificilă din punct de vedere financiar. 
unităţi administrativ–teritoriale, pe anul 2023 în proporţie de Primăria municipiului Călăraşi trebuie să fie sprijinită. Să 
60% pentru primăriile conduse de social – democraţi, vedem dacă le mai permite împrumuturi şi n-au ajuns la 
respectiv 40% pentru UAT-urile administrate de aleşi liberali. gradul de îndatorare de 30%. Dacă nu, vom face un 

parteneriat cu CJ Călăraşi şi vom găsi nişte soluţii.”, a conchis 
„Au fost mai multe variante de lucru pe care le-am analizat Iliuţă.
cu domnul Ciprian Pandea (n.r. preşedinte PNL Călăraşi). 
Împreună am acceptat să împărţim sumele „60 cu 40”, adică Pe ordinea de zi a şedinţei extraordinare a Consiliului 
60% din sumă pentru primarii PSD şi 40% pentru primarii Judeţean Călăraşi, desfăşurată vineri, 13 ianuarie, s-a aflat şi 
PNL. Asta a fost varianta de lucru care s-a aprobat până la Hotărârea privind repartizarea sumelor din fondul constituit la 
urmă.”, a precizat Iliuţă care a avansat ideea sprijinirii celor dispoziţia Consiliului Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din 
două municipii din judeţ după ce au reuşit să semneze multe impozitul pe venit estimat a fi încasat la nivelul Judeţului 
contracte de finanţare prin PNRR. „Nu toţi primarii au fost Călăraşi, pe unităţi administrativ–teritoriale, pe anul 2023 şi 
mulţumiţi. Toată lumea se aştepta la o împărţire egală. Am estimările pentru anii 2024-2026.
luat în calcul dezvoltarea celor două municipii, Călăraşi şi 

Sumele corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit, Olteniţa. Aici sunt foarte multe proiecte pe Valul Renovării şi 
inclusiv cele încasate și nerepartizate unităților administrativ-mi-e teamă că nu vor avea bani pentru cofinanţare. Cred că 
teritoriale anterior intrării în vigoare a prezentei legi, se pe viitor, CJ Călăraşi trebuie să abordeze cele două municipii 
repartizează în mod egal județelor, în limita sumei de 38.176 separat, într-un context în care foarte mulţi bani vor intra în 
mii lei, reprezentând fond la dispoziția consiliului județean. judeţul Călăraşi, prin cele două municipii. Cred că avem 
Prin hotărârea adoptată s-a aprobat repartizarea sumei de obligaţia să asigurăm cofinanţarea tuturor proiectelor pe 
36.110 mii lei, pe unităţi administrativ-teritoriale iar diferenţa PNRR. Suntem lângă cele două municipii.”, a continuat Iliuţă.
rămasă nerepartizată în valoare de 2.066 mii lei se va aproba 

În opinia sa, nu doar primarul Olteniţei, Costinel Milescu ar într-o şedinţă viitoare.
avea dreptul de a fi dezamăgit de modul în care s-au 

Municipiul reşedinţă de judeţ Călăraşi ar urma să încaseze repartizat sumele din fondul constituit la dispoziţia Consiliului 
suma de 2.100 mii lei iar celălalt municipiu al judeţului, Judeţean Călăraşi, în procent de 6%, din impozitul pe venit 
Olteniţa, 1.000 mii lei. Oraşului Lehliu Gară i-a fost repartizată estimat a fi încasat la nivelul Judeţului Călăraşi. Bunăoară, 
suma de 750 mii lei. Oraşul Fundulea figurează cu suma de Municipiul Călăraşi este implicat alături de CJ Călăraşi (care e 
620 mii lei iar oraşul Budeşti condusă de un primar PP-usl dar lider de proiect!) într-un proiect european privind construirea 
aflat în sfera de influenţă a PNL, va primi suma de 450 mii lei. Promenadei unde cheltuielile neeligibile ajung la 5 milioane 
Curcani, Dragoş Vodă, Gurbăneşti, Mânăstirea, Nana, Valea de euro!
Argovei, Vâlcelele sunt localităţile rurale care vor primi cei mai 

„Ştiu că dl. primar Milescu e nemulţumit. Şi Marius (n.r. mulţi bani, 1.150 mii lei. Urmează Borcea şi Modelu, fiecare 
Marius Dulce, primarul municipiului Călăraşi) este cu câte 800 mii lei.

n Independenţa

n Ştefan Vodă

Reuniţi într-o şedinţă extraordinară chiar la 
începutul anului, consilierii locali au 
adoptat Proiectul de hotărâre privind 
aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul de investiţii 
„Modernizare şi extindere sistem de 
canalizare în comuna Ştefan Vodă, judeţul 
Călăraşi”, aprobat pentru finanţare prin 
Programul naţional de investiţii „Anghel 
Saligny”.

Investiţia, estimată la peste 14,8 milioane lei, vizează 
realizarea unei staţii de epurare (în valoare de 
2.773.889,4 lei, TVA inclus) şi a 3 staţii de pompare şi 
repompare (în valoare de 566.413,84 lei, TVA inclus), 
extinderea reţelei de canalizare apă uzată pe o 
lungime de 10.372 m (în valoare de 7.267.967,28 lei, 
TVA inclus) precum şi realizarea a 670 de racorduri 
individuale (în valoare de 1.866.946,45 lei, TVA 
inclus).

De această investiţie vor beneficia direct nu mai puţin 
de 2270 de locuitori ai comunei.

Primăria Grădiştea speră să acceseze 
fonduri, în cadrul Programului privind 
creşterea eficienţei energetice a 
infrastructurii de iluminat public 
administrat de Administraţia Fondului de 
Mediu, pentru finanţarea proiectului 
“Lucrări de reabilitare şi modernizare 
sistem de iluminat public în comuna 
Grădiştea, judeţul Călăraşi – Etapa a II-a”.

Concret, este vorba de înlocuirea corpurilor de 
iluminat existente având un consum ridicat de 
energie electrică cu corpuri de iluminat cu surse 
LED şi achiziţionarea şi instalarea sistemului de 
telegestiune aferent acestui obiectiv de investiţii. 
Principalele avantaje care derivă din iniţierea unei 
asemenea investiţii se referă la optimizarea 
consumului de energie şi, implicit, în reducerea 
facturilor la utilităţi, precum şi în reducerea 
emisiilor de gaze cu efect de seră.

Valoarea totală a proiectului este de 1.034.191,33 
lei (TVA inclus) şi vizează achiziţionarea şi 
montarea a 250 de corpuri de iluminat LED 20-
30W cu eficienţă ridicată (în sumă de 423.100,78 
lei, TVA inclus), respectiv achiziţionarea şi 
instalarea sistemului de telegestiune (în cuantum 
de 490.875 lei, TVA inclus).

Valoarea totală eligibilă este 1.005.968,36 lei (TVA 
inclus). Valoarea contribuţiei proprii eligibile a 
proiectului este de 5.968,36 lei (TVA inclus). 
Cheltuielile neeligibile, estimate la 28.222,97 lei 
(TVA inclus) vor fi suportate de la bugetul local.

n Primăria Grădiştea

Primăria localităţii Grădiştea anunţă că, începând cu data de 1 
februarie 2023, va deschide noi puncte de încasare a taxelor şi 
impozitelor locale, în 3 şi cele 4 sate componente, după cum 
urmează:
- În Satul Cuneşti, miercurea, în localul Şcolii cu cls. I – IV, între 
orele 09.00 – 14.00
- În Satul Rasa, joia, în localul Şcolii cu cls. I – IV, între orele 09.00 – 
14.00
- În Satul Bogata, vinerea, în localul Grădiniţei, între orele 09.00 – 
12.00.

Vasile Iliuţă: Nu toţi primarii au fost 
mulţumiţi. Cred că pe viitor, CJ Călăraşi trebuie 

să abordeze cele două municipii separat

Vasile Iliuţă: 
Avem un 
buget mai 
mic cu 10 
milioane de 
lei la „Funcţionare”

Nicuşor Cionoiu: 
Susţinem în 

continuare taxarea 
marilor averi!

Rotaţia 
guvernamentală 
trebuie să 
asigure în 
continuare o 
administrare 
eficientă

Fonduri din PNRR pentru reabilitarea 
energetică a Şcolii George Vâlsan
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